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Petar Matijević ističe da su on i Miodrag Kostić sitne ribe za arapsku 'Al Dahru' i kinesku 'Hen Čang
grupu', koji su svetski giganti i čiji se prometi mere u milijardama dolaraN. Sekulić
25. 01. 2017. 18:18

10

tanjug

Biznismeni Petar Matijević i Miodrag Kostić odustali su od kupovine PKB-a jer nemaju dovoljno novca za
takvu investiciju! Oni su, kako ističe Matijević, sitne ribe u odnosu na arapske i kineske kompanije koje
hoće da kupe naš najveći poljoprivredni kombinat!

Država je, podsetimo, pre nekoliko dana ponovo raspisala javni poziv za prikupljanje pisama investitora
koji su zainteresovani da učestvuju u privatizaciji PKB-a.

Nas dvojica smo planirali da uzmemo PKB i više puta smo se sastajali i pričali na tu temu. I juče smo se
videli tim povodom
Petar Matijević, vlasnik industrije mesa "Matijević"
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Rok za dostavljanje pisama je 17. februar, a zainteresovani investitori treba da predlože cenu, model
privatizacije, investicioni program, okvirni plan poslovanja i broj zaposlenih.

Mnogo mu krivo

Matijević u izjavi za Informer priznaje da je želeo sa Kostićem da napravi konzorcijum kako bi kupili PKB,
ali dodaje i da sada od te priče nema ništa.

- Nas dvojica smo planirali da uzmemo PKB i više puta smo se sastajali i pričali na tu temu. I juče smo se
videli tim povodom i Kole mi je rekao da su strane firme koje hoće PKB mnogo ozbiljniji igrači od nas. I u
pravu je! Arapska 'Al Dahra' i  kineska 'Hen Čang grupa' su svetski giganti,  čiji  se prometi mere u
milijardama dolara. Mi te pare nemamo i možemo samo da ih sanjamo - kaže Matijević.

print

On podseća da je država 51% PKB-a pre godinu dana prodavala po početnoj ceni od 150 miliona evra, a
da će sada cena verovatno biti niža.

- Krivo mi je da propustimo PKB, jer je to jedna od retkih firmi koja je preostala, a vredi. Nije ovde reč
samo o početnoj ceni, koja je previsoka, nego što nije realno da u trci sa ovako velikim sistemima mi
pobedimo. Međutim, ako bi Arapi i Kinezi odustali, Kostić i ja bismo rado kupili PKB - kaže Matijević.

'Al Dahra': Hoćemo PKB!

Premijer Aleksandar Vučić nedavno je u Davosu razgovarao sa direktorom "Al Dahre" Hadimom el
Darejem.
- Sve što je dobro za Srbiju, mi smo spremni da uradimo. Želimo da razvijamo poljoprivrednu industriju i
za to imamo velike planove. Naša kompanija ima obezbeđeno tržište za sve poljoprivredne proizvode i
vrlo smo zainteresovani za kompaniju PKB - rekao je El Dareji.

Na pitanje Informera da li, ipak, postoji mogućnost da se Kostić i on predomisle i prijave na tender za
PKB, Matijević kaže da ne veruje, ali da u biznisu važi deviza "nikad ne reci nikad".

- U poslu se stvari menjaju iz dana u dan. Nismo se Kostić i ja zarekli jedno drugome na večitu vernost.
U ovom trenutku naša je odluka da ne kupujemo PKB, a mislim da će tako i ostati - dodaje Matijević.

Prodaju ga 10 godina
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Priča  o  privatizaciji  PKB-a  stara  je  bezmalo  deceniju.  Prethodna  vlast  bila  je  protiv  privatizacije
kompanije, a u tome je najviše prednjačio bivši gradonačelnik Beograda Dragan Đilas. On je zagovarao
ideju da se ta kompanija podrži kroz subvencije i to tako što PKB nije plaćao zakup državne zemlje koju
je koristio.

Sadašnja vlast se, ipak, odlučila da proda PKB i raspisala je javni poziv za investitore krajem 2015.
godine. Taj tender je propao. Odbornici Skupštine Grada su u septembru 2016. usvojili zaključak o
prenosu akcija PKB-a sa Grada na Republiku Srbiju.

PKB  čine  četiri  zavisna  preduzeća:  Poljoprivredna  avijacija  PKB,  EKO-LAB,  PKB  Agroekonomik  i
Veterinarska stanica PKB.
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Naknadna pamet države

Nažalost, mi kao siromašna država nemamo ni ledolomce, a ni avione za gašenje požara i to postaje
tema tek prilikom elementarnih nepogoda

Za loše stanje u srpskom rečnom brodarstvu, država je samo delimično kriva. Po mom mišljenju, ima
više uzroka lošeg stanja. Jedan je kriza iz 2008. godine, koja je urušila mnoga brodarstva. To je period
ogromnog smanjenja transporta robe i niskih vozarina, koje su bile prepolovljene u odnosu na prethodni
period. U to vreme tri železare na Dunavu, u Srbiji, Mađarskoj i Austriji, radile su i sa do 50 odsto
smanjenim kapacitetom, što je za brodarstvo značilo i oko dva miliona tona tereta manje. Najracionalnije
za brodare je  kada teret  voze u  oba smera.  Obično su to  žitarice  prema Crnom moru,  do luke u
Konstanci, a rudu gvožđa iz Ukrajine, od Uzdunajska, prema železarama u Srbiji, Mađarskoj i Austriji.

Drugi uzrok je slabo održavanje vodnih puteva, što onemogućava konstantan rad barži. Tokom leta, zbog
toga što se Dunav ne čisti, vodostaj je nizak, a tokom zime zbog nedostatka ledolomaca, kao što se to
dešava poslednjih dana i sedmica, led onemogućava prolaz barži.

Država  je  kriva  zato  što  u  trenucima  krize  nije  intervenisala  određenim  „subvencijama“  prema
brodarima,  kako  bi  lakše  prevazišli  periode  neekonomičnog  poslovanja.  Izuzetno  je  važno  da  se
brodarstva sačuvaju, imajući u vidu njihov značaj za izvoz žitarica i proizvodnju čelika i druge robe, koje
zavise od dunavskog transporta.

Pre privatizacije, samo je firma „Heroj Pinki“ imala tri ledolomca: „Čakor“, „Vučevo“ i „Petrovaradin“.
Danas u celoj Srbiji postoji samo jedan. A, isključivo je u nadležnosti države da obezbedi ledolomce. To
nije interes privatnih kompanija, s obzirom na relativno skupo održavanje tih plovila i kratak period
njihovog korišćenja. Smatram da je dobro što je država privatizovala preduzeće „Heroj Pinki“, ali je u
toku procesa privatizacije trebalo da zadrži ledolomce, a ne da ih proda. Kao što država treba da ima
avione za gašenje šumskih požara, tako mora da ima i ledolomce za period ekstremnih zima.

Nažalost, mi kao siromašna država nemamo ni ledolomce, a ni avione za gašenje požara i to postaje
tema tek prilikom elementarnih nepogoda. Verovatno smo bili uljuljkani i time da u poslednjih par godina
nije bilo ekstremno hladnih zima i da se Dunav nije ledio kao ove godine.

Nerešeni imovinski problemi ne bi trebalo da imaju uticaj na to da li država ima ledolomce ili nema.
Ozbiljna država bi morala da ima sve ono što joj omogućava da se izbori sa elementarnim nepogodama.
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Kada šteta nastane, kao ovog puta, imamo svu pamet da bi trebalo da kupimo nove ledolomce! A koliko
je vremena potrebno da se oni naprave?! I koliko to košta? Zar nije bilo pametnije prilikom privatizacije
firme „Heroj Pinki“ izuzeti tri ledolomca, ostaviti ih u vlasništvu države i održavati ih na domaćinski
način?

Takođe, nedavno je Udruženje profesionalnih lađara Srbije pozvalo državu da u saradnji sa strukom uradi
nešto na obnovi ili nabavci ledolomaca, ali i na održavanju brodova posebne namene. Smatram da je to
normalna reakcija brodara, imajući u vidu da se zbog neodržavanja plovnih puteva skraćuje period
plovidbe Dunavom. Ukoliko bi sve podunavske države redovno i domaćinski održavale dunavske puteve,
produžila bi se plovna sezona i brodari bi mogli da rade tokom cele godine. Nažalost, zbog nebrige Dunav
je zatvoren za plovidbu više meseci godišnje.

Nije  sve ovako moralo da bude.  Da podsetim, neposredno uoči  krize,  tačnije  2007.  godine,  moja
kompanija Ist point kupila je austrijsku brodarsku firmu DDSG koja je imala 276 plovila i bila je zbirno
austrijsko i mađarsko brodarstvo. Povod za tu akviziciju je bio što smo, kao najveći trgovci žitaricama u
regionu, hteli  da obezbedimo dovoljno kapaciteta za izvoz žitarica iz Dunavskog regiona, iz Srbije,
Hrvatske, Rumunije, Bugarske i Ukrajine. To je bio strateški potez kako bismo ostvarili ambiciju o izvozu
od tri miliona tona žitarica godišnje. U tom trenutku smo preko svog silosa u rumunskoj Konstanci
isporučivali 1,8 miliona tona godišnje i usko grlo bio nam je rečni prevoz. Tada nam je namera bila da
kupimo i Jugoslovensko rečno brodarstvo (JRB).

Dolaskom krize 2008. godine posao se količinski prepolovio, sa četiri  na dva miliona tona, dok su
vozarine pale za 50 odsto, sa prosečnih 20 evra na 10 evra po toni. Uz to, promet je sa 80 miliona evra
godišnje pao na samo 20 miliona evra. U takvim uslovima jednostavno je bilo nemoguće poslovati
ekonomično, bez velikih gubitaka. Obratili  smo se tadašnjoj Vladi Srbije, čiji  je premijer bio Mirko
Cvetković, za pomoć države kako bi se zaštitio ovaj strateški projekat. Nažalost, za naše zahteve nije bilo
sluha. A Srbija je tada posedovala najznačajnije dunavske flote. To je bio strateški posao i danas bismo
držali primat na Dunavu. Nažalost, kriza je predugu trajala, to nismo mogli finansijski da izdržimo i bili
smo primorani da prodamo flotu.

Nova, nedavna Uredba Vlade Srbije po kojoj brodovi neće smeti da budu stariji od 35 godina, verovatno
je doneta radi usklađivanja sa evropskom regulativom. Neminovno je da se flota obnavlja. Mišljenja sam,
međutim, da bi država morala da pronađe način da subvencioniše domaće brodare prilikom zamene
plovila.
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Spiker
Država je 19. Januara otpočela novi proces privatizacije PKB-a. Ko u svom vlasništvu želi poljoprivrednog
giganta socijalističke Jugoslavije, trebalo bi da ministarstvu privredu dostavi pismo o zainteresovanosti.
Dva najmoćnija čoveka srpske poljoprivrede Petar Matijević i Miodrag Kostić objavili su juče da nisu
dovoljno jaki da se takmiče sa kineskom i arapskom konkurencijom. Kome će na posletku pripasti PKB,
šta će da bude sa njim, istraživala je Nataša Đulić Banović.

Reporter
Kako je samo nekada Tito bio ponosan, kada je svor nesvrstanog kolegu iz Malija vodio kroz žita PKB-a,
da bi mu pokazao šta je napravljeno u nekadašnjem pančevačkom ritu. PKB je zapošljavao na desetine
hiljada ljudi, danas senka nekadašnjeg giganta, čeka bolja vremena i zapošljava svega 1700 radnika.
Saga o privatizaciji traje dugo, pošto je kako tako preživeo devedesete, posle 2000 bez Imleka, Frikoma i
Pekabete,  sa  ogromnim dugovima,  PKB  prelazi  u  vlasništvo  grada,  za  mandata  Dragana  Đilasa.
Početkom 2015 godine, kada se ponovo ozbiljno govorilo o privatizaciji, ovaj uspešni privrednik rekao je
da i dalje veruje da je državno vlasništvo najbolje za PKB.

Dragan Đilas, bivši gradonačelnik Beograda
Da li to može u svim državama, ne. Da li ja verujem da to može u državi kao što je Srbija sada to može
sledećih 50 godina, kao ne znam u Norveškoj, pa Telenor je državna firma, Dojče telekom je državna
firma, ne verujem ali verujem da može da se postavi na zdrave noge i da se onda ne rasprodaje bud
zašto, nego da se zaista kroz neke ozbiljne kompanije traže partneri, zajedničko vlasništvo i tako završi
cela priča

Reporter
Početkom 2015 u upravi PKB-a, verovali su da će do kraja te godine, agonija biti završena, u decembru
je objavljen javni poziv za prodaju imovine kombinata ali na otvaranju ponuda u martu 2016, nije bilo
zainteresovanih. Vlasništvo je u septembru sa grada prešlo na državu, a nedavno je ponovo objavljen
poziv za javnu prodaju. Čeka se 17-i februar.

Branislav Nedimović, ministar poljoprivrede i zaštite životne sredine
Imamo tu jednu seriju rešenja u zadnjih 10 godina koja ni jednog trenutka nisu dala neka blagotvorna
rešenja koje bi ga pokrenulo napred. Ima različitih interesovanja vezanih za PKB, i domaćih i stranih
investitora. Mislim da je sazrelo vreme na tržištu poljoprivrednih proizvoda i uopšte u prehrambenoj
industriji, dobra je klima, dobro je vreme za rešavanje ovog problema.

Reporter
Kao na potencijalne investitore tipuje se na kineskog ili posebno posle Davosa na arapskog investitora.
Predstavnici Al dahre tamo su potvrdili zainteresovanost za PKB. Juče su se preko medija, bar za sada iz
trke povukli Miodrag Kostić i Petar Matijević čiji je plan bio zajednička firma i kupovina PKB-a.

Branislav Nedimović, ministar poljoprivrede i zaštite životne sredine
Pazite, ne bi ja licitirao putem medija, šta je ko rekao, postoje stalna interesovanja. Ne možete vi reći da
jedan sastanak kojim je neko želeo da sazna resurse sve PKB-a, da li je to već ozbiljno interesovanje.
Ono što je nesumnjivo da ovaj poziv treba da nam da jasnu sliku i da nam kaže, da imali smo ove
zainteresovane oni su ponudili ovo i ovo i na osnovu toga će država doneti odluku.

Reporter
PKB je 2015 prodao kompanijama MPC i Lil, pet hektara poljoprivrednog zemljišta u građevinskoj zoni za
700.000.00  evra  po  hektaru.  I  cena  plodnog  poljoprivredno  zemljivšta  raste,  kažu  stručnjaci  i
preporučuju državi da ne žuri.

Milan Prostran, agroekonomista
U vreme privatizacije u Srbiji cena poljoprivrednog zemljišta na tržištu vredela je između 2 i 5000 evra,
da je danas dostigla cenu tog kvaliteta preko 20.000 evra a da je taj kvalitet u zemljama Evropske unije
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dostigao cenu i preko 50 pa i blizu 100.000 evra.

Reporter
Za sindikat PKB-a, najpoželjnije je strani kapital, i strateško partnerstvo u kome je većinski vlasnik
država. Boje se da bi domaći investitori mogli da imaju druge planove za 20.000 hektara plodne zemlje
koji bi mu bili na raspolaganju.

Milisav Đorđević, predsednik samostalnog sindikata PKB korporacije
Iskreno,  ne  vidim ni  jednu  pozitivnu  privatizaciju  PKB-a  od  strane  domaćih  pravnih  lica.  Ovo  je
potencijalno dvroište grada Beograda,  što će svako gledati  da iskoristi  za onu drugu svrhu,  to je
građevinska zona, grad Beograd je pretrpan, leva obala Dunava je nešto što je perspektiva za budućnost
tako da verovatno postoje takve namere, a nama je cilj da zadržimo delatnost, jer jedino na takav način
ostvarujemo svoju budućnost.

Branislav Nedimović, ministar poljoprivrede i zaštite životne sredine
Država  apsolutno,  preko  zakona  o  lokalnoj  samoupravi  kontoliše  čitavu  priču  u  vezi  pretvaranja
poljoprivrednog u građevinsko zemljište, u krajnjoj liniji postoje jasne procedure, kako nešto može da se
pretvara u neku drugu vrstu zemljišta, nisu to nikakve tajne operacije o čemu se vrlo često u medijima
govori. Ja sam sam bio gradonačelnik, znam kako to funkcioniše, tako da mislim da su ti  strahovi
neosnovani jer tu je više učesnika u celom procesu, javnost je uključena i nema tu neke velike bojazni.

Reporter
Plodnost zemlje uveliko zavisi od stočarstva, a samo PKB ima 8500 krava, podsetimo sa 2.000.000,00,
Srbija je danas spala na 900.000 grla stoke.

Milan Prostran, agroekonomista
Ne bih voleo da se sa PKB-om desi kao što se trenutno dešava sa Zobnaticom,gde su arapski investitori
koji su primera radi ugasili proizvodnju svinjarstva koja postoji na tom prostoru stotinama i više godina,
nego će se na tim površinama gajiti borovnica.

Milisav Đorđević, predsednik samostalnog sindikata PKB korporacije
Svaka transformacija sa naše strane biće uslovljena ratarsko stočarksom delatnošću, ako sačuvamo
delatnost, sačuvali smo i preduzeće, ako sačuvamo preduzeće sačuvaćemo i radna mesta. Mi nemamo
drugi motiv sem da radimo i ostvarujemo zaradu.
Branislav Nedimović, ministar poljoprivrede i zaštite životne sredine
Goveđe meso, voće i povrće imaju najbolje potencijale na srednji i duži rok u prehrambenoj industirji
uopšte u sveri poljoprivrede. To su neki trendovi u svetu, ako neko zna bolje rešenje, evo prilike da ga
ponudi.

Voditelj
To znači da bi stočarstvo trebalo da ostane kao delatnost?

Branislav Nedimović, ministar poljoprivrede i zaštite životne sredine
Stočarstvo je jako važno, upravo u ovom kontekstu, ne samo zbog postojanja grla koja su namenjena
kasnije klanju, nego i proizvodnji mleka koje je nama jako važno. Evo mi ćemo imati novi sporazum sa
Kinom vezan za izvoz mleka i mleka u prahu. To su nove opcije.

Reporter
Posle toliko vremena tokom koga sudbina PKB-a nikako nije rešena, radnici su sumnjičavi prema tome da
li će i koliko će ugovor sa budućim investitorom biti čvrst a sa njim i obaveza.

Branislav Nedimović, ministar poljoprivrede i zaštite životne sredine
Nikada tu neće biti svi zadovoljni, jer to je jedna od stvari koja je ostala iz procesa od 2000 pa na
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ovamo. Imamo takvih još nekoliko. Naravno zantno manjeg kapaciteta ali osetljivo pitanje i zbog toga je
jako važan ovaj poziv koji ponovo ide da se utvrdi kakvo je stvarno stanje na terenu.

Reporter
Od 1945 godine kada je nastao PKB je preko glave preturio raspad dve države i sve ono što ih je pratilo,
a kako ga i u današnjem stanju i dalje zovu zlatnom kokom, svako rešenje mora da se donese veoma
oprezno i bez žurbe i u tome se barem svi slažu.
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Beograd -- Vlasnik Mesne industrije Matijević potvrdio je da će 1. februara preuzeti kupljenu poslovnu
zgradu nekadašnjeg Jugoeksporta na Trgu Republike u centru Beograda.On je isplatio celokupnu sumu
od 7,3 miliona evra i overio ugovor.Petar Matijević je rekao da su netačne informacije pojedinih medija
da je prodaju te zgrade preko suda osporila "Alfa banka". "Ta banka je bila većinski poverilac prve klase
naplativosti i imala je potraživanje od Jugoeksporta od oko 10 miliona evra. Naplatila je celokupnu sumu
i nema smetnji da preuzmem kupljenu zgradu i preuredim je u hotel", rekao je Matijević. Na pitanje kada
će početi  ta rekonstrukcija, Matijević je rekao da se priprema projekat obnove fasade koja je pod
zaštitom države, i ne sme se menjati. Dodao je da će hotel sa četiri zvezdice imati 65 soba i 40 parking
mesta, a nisu predviđene sale za kongresni  turizam. Matijević je zgradu "Jugoeksporta" od 5.500
kvadratnih metara kupio za 7,3 miliona evra krajem decembra prošle godine u nadmetanju sa MK
grupom Miodraga Kostića i "Alfa bankom". U javnosti je bilo negodovanja zbog toga što je zgrada podata
po oko 1.300 evra po kvadratnom metru. Ranije je na prodaju nuđena nekoliko puta, po znatno višoj
ceni, ali bezuspešno jer kupaca nije bilo. Zgrada je sazidana 1923. godine, po projektu Matije Bleha.
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Beograd -- Vlasnik Mesne industrije Matijević potvrdio je da će 1. februara preuzeti kupljenu poslovnu
zgradu nekadašnjeg Jugoeksporta na Trgu Republike u centru Beograda.
Izvor: Beta
On je isplatio celokupnu sumu od 7,3 miliona evra i overio ugovor.
Petar Matijević je rekao da su netačne informacije pojedinih medija da je prodaju te zgrade preko suda
osporila "Alfa banka".
"Ta banka je bila većinski poverilac prve klase naplativosti i imala je potraživanje od Jugoeksporta od oko
10 miliona evra. Naplatila je celokupnu sumu i nema smetnji da preuzmem kupljenu zgradu i preuredim
je u hotel", rekao je Matijević.
Na pitanje kada će početi ta rekonstrukcija, Matijević je rekao da se priprema projekat obnove fasade
koja je pod zaštitom države, i ne sme se menjati.
Dodao je da će hotel sa četiri zvezdice imati 65 soba i 40 parking mesta, a nisu predviđene sale za
kongresni turizam.
Matijević  je zgradu "Jugoeksporta" od 5.500 kvadratnih metara kupio za 7,3 miliona evra krajem
decembra prošle godine u nadmetanju sa MK grupom Miodraga Kostića i "Alfa bankom".
U javnosti je bilo negodovanja zbog toga što je zgrada podata po oko 1.300 evra po kvadratnom metru.
Ranije je na prodaju nuđena nekoliko puta, po znatno višoj ceni, ali bezuspešno jer kupaca nije bilo.
Zgrada je sazidana 1923. godine, po projektu Matije Bleha.
Apel SSSS i UGS "Nezavisnost": Ugrožen nam je rad
Beograd  --  Rukovodstva  Saveza  samostalnih  sindikata  Srbije  i  Ujedinjenih  granskih  sindikata
"Nezavisnost" upozorila su na ugrožavanje sindikalnog rada u Srbiji.
strana 1 od 8467
idi na stranu
B92 - Najviše komentara
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ISPLJUNUO 7 MILIONA: Matijević preuzima zgradu Jugoeksporta 1. februara, preuređuje je U HOTEL!
foto: Studio B, Promo, Printscreen
foto: Studio B, Promo, Printscreen

Vlasnik Mesne industrije "Matijević" potvrdio je danas da će 1. februara preuzeti kupljenu poslovnu
zgradu nekadašnjeg "Jugoeksporta" na Trgu Republike, u centru Beograda, jer je isplatio celokupnu
sumu od 7,3 miliona evra i overio ugovor.

OK, znate da Espreso ima aplikaciju. Niste znali da je od danas još bolja!

Petar Matijević je agenciju Beta rekao da su netačne informacije pojedinih medija da je prodaju te zgrade
preko suda osporila "Alfa banka".

- Ta banka je bila većinski poverilac prve klase naplativosti i imala je potraživanje od Jugoeksporta od
oko 10 miliona evra. Naplatila je celokupnu sumu i nema smetnji  da preuzmem kupljenu zgradu i
preuredim je u hotel - rekao je Matijević.

KRALJ MESA U ŠOPINGU: Matijević kupio zgradu Jugoeksporta za 7,3 miliona evra
foto: News1

Na pitanje kada će početi ta rekonstrukcija, Matijević je rekao da se priprema projekat obnove fasade
koja je pod zaštitom države, i ne sme se menjati.

Dodao je da će hotel sa četiri zvezdice imati 65 soba i 40 parking mesta, a nisu predviđene sale za
kongresni turizam.

Matijević  je zgradu "Jugoeksporta" od 5.500 kvadratnih metara kupio za 7,3 miliona evra krajem
decembra prošle godine u nadmetanju sa MK grupom Miodraga Kostića i "Alfa bankom".

U javnosti je bilo negodovanja zbog toga što je zgrada podata po oko 1.300 evra po kvadratnom metru.
Ranije je na prodaju nuđena nekoliko puta, po znatno višoj ceni, ali bezuspešno jer kupaca nije bilo.

Zgrada je sazidana 1923. godine, po projektu Matije Bleha.

Bonus video:

Espreso Intervju: Dragan Šutanovac

(Espreso.rs / Beta)
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